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Hostouňský 

zpravodaj 


ČASOPIS ZASTUPITELSTVA OBCE HOSTOUŇ 

ČÍSLO 60 ŘÍJEN - PROSINEC 2011 CENA ZDARMA 



 

Příjemné prožití vánočních svátků, hodně zdraví, pohody, štěstí a 
úspěchů v roce 2012 
     Vám přejí 

                             starosta obce Antonín Jiras,                                                            
                        zastupitelé  

a zaměstnanci obecního úřadu 


OBEC HOSTOUŇ ZALOŢENA V ROCE 1295 
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Informace ze zasedání obecního zastupitelstva 

 

  17. října 2011 

 

 Zastupitelstvo obce Hostouň rozhodlo ve smyslu § 44 písm. a) zákona č.183/2006 

Sb., stavební zákon, o pořízení územního plánu Hostouň. 

 Zastupitelstvo obce Hostouň v souladu s § 6 odst. 6 písm. b) zákona č. 183/2006 

Sb., stavební zákon, schvaluje způsob pořizování územního plánu Hostouň postupem podle § 

6 odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., stavební zákon. 

– Výkon územně plánovací činnosti bude zajištěn na základě smlouvy s fyzickou 

osobou Ing. Petrem Topinkou, Nám. T. G. Masaryka 28, 273 05 Smečno, IČ 

46431276 (§ 24 stavebního zákona).  

– Projektantem územního plánu bude Ing. arch. Jitka Mejsnarová, Krajníkova 113/12, 

252 29 Dobřichovice, autorizovaný architekt, ČKA 00985, IČ 47002816 

Zastupitelstvo obce Hostouň rozhodlo, ţe ve smyslu zákona č. 183/2006 Sb., stavební 

zákon, je určeným zastupitelem pro zpracování a pořízení územního plánu Hostouň pan 

Antonín Kejmar. 

Zastupitelstvu obce Hostouň byly předloţeny stanovy a bliţší podmínky pro lov ryb na 

malé vodní nádrţi V Roklích (přehrada) v Hostouni. Vodoprávní úřad Magistrátu města 

Kladno, odbor ţivotního prostředí, vydal dne 18.08.2006 pod č.j. OŢP 5356/06/5 pro malou 

vodní nádrţ v Hostouni provozně manipulační řád, který musí být dodrţován. Rybářské 

sdruţení ČR, Praţské tř. 58, České Budějovice dne 14.03.2008 přidělilo Obecnímu úřadu 

Hostouň pro plemenné a neplemenné ryby registrační č. 21089055. Na základě toho povoluje 

Obecnímu úřadu pro své občany na přehradě lov ryb na udici. 

Ankety – znak a vlajka obce – se zúčastnilo celkem 119 občanů obce Hostouň. 

Varianta 1B obdrţela 25 hlasů, varianta 10B – 35 hlasů, varianta 14 – 14 hlasů a varianta 3B 

– 45 hlasů. Zástupce starosty Antonín Kejmar, který měl celou anketu na starosti, navrhuje 

zastupitelstvu schválit variantu 3 B. Jedná se o znak: v zeleném štítě pod stříbrnou 

cimbuřovou hlavou dva zkříţené stříbrné noţe se zlatými rukojeťmi provázené nahoře 

stříbrným osmihrotým hvězdicovým ostruhovým kolečkem. Vlajka: list tvoří dva vodorovné 

pruhy, bílý a zelený, v poměru 1:3, v zeleném pruhu se třemi obdélníkovými zuby sahajícími 

do osminy šířky listu a čtyřmi stejně širokými mezerami dva zkříţené bílé noţe se ţlutými 

rukojeťmi provázené nad sebou bílým osmicípým hvězdicovým ostruhovým kolečkem. 

Poměr šířky k délce je 2:3. 

V rámci programu Dobré sousedství bude zaţádáno o finanční prostředky na tyto 

akce: dokončení střechy kulturního domu, střecha drobných provozoven, technika na úklid 

chodníků, opěrná zeď u rybníka. 

 

  14. listopadu 2011 

 

 Zasedání zastupitelstva obce Hostouň se zúčastnila paní Andrea Maršálková, účetní. 

Zastupitelstvu předloţila poţadavek, aby jí byly do 23.10.2011 předány podklady pro 

přípravu rozpočtu obce na rok 2012. Za zastupitele byl přípravou rozpočtu pověřen pan 

Martin Krátký, předseda finančního výboru. Po sestavení rozpočtu bude návrh rozpočtu 
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vyvěšen 15 dní před projednáváním zastupitelstvem na úřední desce. Rozpočet se bude 

projednávat na zasedání, které se bude konat v prosinci 2011. 

 Starosta obce zpracoval směrnici č. 1 k inventarizaci majetku a závazků obce Hostouň. 

Tato směrnice byla předloţena zastupitelstvu. 

Obec Hostouň bude podávat ţádost o dotaci v rámci Středočeského Fondu rozvoje 

obcí a měst v roce 2012 na akci „Rekonstrukce chodníků ulic Nová a U Přehrady v obci 

Hostouň“. Ţádost musí být podána do 15.12.2011. Obec Hostouň uzavřela mandátní smlouvu 

pro tuto akci s Flexum Trade a.s. se sídlem Jeremiášova 870, 150 00 Praha 5, která je 

zastoupena Martinem Oberreiterem, předsedou představenstva. Předmětem mandátní smlouvy 

je pověření Flexum Trade a.s. k činnosti a jednání se třetími stranami při vyřizování finanční 

podpory z FROM pro akci „Rekonstrukce chodníků ulic Nová a U Přehrady v obci Hostouň“.  

Na základě rozpočtu akce „Rekonstrukce chodníků ulic Nová a U Přehrady v obci 

Hostouň“, který je výši 3,325.105,- Kč, zastupitelstvo obce uvolní v případě přidělení dotace 

vlastní finanční prostředky z rozpočtu obce dle pravidel dotačního programu. Minimální 

spoluúčast ţadatele je 5%. 

V roce 2012 bude doplněno dopravní značení na místních komunikacích. Především 

bude obnoveno vodorovné dopravní před základní školou. Návrh na dopravní značení 

místních komunikací bude předloţen k posouzení Odboru dopravy sluţeb Magistrátu města 

Kladna. 

V letošním roce byly provedeny rekonstrukce ulic U Potoka, V Koutě a U Rybníka. 

V roce 2012 budou tyto rekonstrukce dokončeny. V ulicích U Potoka a V Koutě byl jako 

finální vrstva pouţit recyklát. Tento recyklát dostala obec zadarmo. V příštím roce bude tento 

povrch dokončen asfaltovým postřikem. Ulice U Potoka bude dokončena aţ ke kříţení s ulicí 

Kladenská. 

Firma UNHILL, s.r.o. se sídlem Za Zámečkem 744/9, Praha – Jinonice je vlastníkem 

pozemků parc.č. 270/28-56 v k.ú. Hostouň u Prahy. Tyto pozemky firma UNHILL připravuje 

k výstavbě rodinných domů. Firma UNHILL zaţádala obce, zda by bylo moţné čtyři parcely 

rozdělit na osm parcel. Zastupitelstvo tuto ţádost zamítlo, jelikoţ takováto úprava velikosti 

parcel pro výstavbu rodinných domů je v rozporu se schváleným územním plánem obce. 

Obec Hostouň je provozovatelem hřbitova v Hostouni a za nájem hrobových míst jsou 

vybírány platby vţdy na 12 let. V souvislosti s provozováním hřbitova obec financuje údrţbu 

hřbitova. Za tuto údrţbu byla stanovena platba 50,- Kč/rok/hrobové místo. Zastupitelstvo 

rozhodlo, ţe tato platba nebude jiţ vybírána ročně, ale za celou dobu nájmu hrobového místa. 

Tzn., ţe při platbě nájmu hrobového místa bude zároveň vybírána platba ve výši 600,- Kč za 

sluţby a to s účinností od 1.1.2012. 

Na základě zákona č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitostí v platném znění můţe obec obecně 

závaznou vyhláškou zvýšit daň vypočtenou podle zákona o dani z nemovitostí na celém území obce 

dvakrát aţ pětkrát. Toto zvýšení nelze uplatnit pouze na některé pozemky, jako je orná půda, 

chmelnice, vinice, zahrady, ovocné sady a trvalé travní porosty. Zastupitelstvo se po projednání 

rozhodlo, ţe v obci Hostouň zůstane místní koeficient ve výši 1. 

Základní škola Hostouň podala ţádost o doplacení mezd pracovnicím školy a s tím 

souvisejících odvodů. Zastupitelstvo obce schválilo otevření samostatné 1. třídy, tím mají 

třídy menší naplněnost. V tomto kalendářním roce chybí na vyplacení mezd a odvody 

70.000,- Kč. 

Obecní úřad vede správní řízení o zrušení místa trvalého bydliště panu Petru 

Hendrychovi, nar. 6.4.1991. Účastník řízení se nezdrţuje v místě trvalého bydliště a nedaří se 

mu doručit oznámení o zahájení řízení o zrušení trvalého pobytu. Obecní úřad z uvedených 

důvodů rozhodl o ustanovení opatrovníka v tomto řízení. Opatrovníkem byl ustanoven pan 

Antonín Kejmar. 
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  Mimořádné zasedání 30.11.2011 

  

Na linku č. 319 Hostouň – Praha Letiště Ruzyně přispívalo částkou 4 mil. Kč ročně 

Řízení letového provozu ČR. Z důvodu malého vyuţití zaměstnanci přestalo ŘLP k 1.11.2011 

linku dotovat. 

Zastupitelstvu jsou předloţeny dvě varianty jízdních řádů: 

varianta 1a  - konečná zastávka Hostouň (vynechána zastávka U Hřiště). Celková ztráta 

706.780,- Kč. O tuto ztrátu se musí podělit obce Hostouň, Dobrovíz, 

Tuchoměřice a Kněţeves. 

varianta 1b  - zastávka U Hřiště a otoč autobusu na kruhovém objezdu. Celková ztráta 

903.477,- Kč. 

Zastupitelstvo obce Hostouň schválilo variantu 1b jízdního řádu linky č. 319. 

  

  12. prosince 2011 

  

Ředitelka Základní školy Hostouň předloţila zastupitelstvu rozpočet školy na rok 

2012. Rozpočet školy byl v důsledku zvýšení sazby DPH navýšen o 20.000,- Kč, tzn. z částky 

450.000,- Kč (rok 2011) na částku 470.000,- Kč. Dále ředitelka školy upozorňuje zastupitele, 

ţe v příštím roce bude opět nutné uhradit doplatek mezd pracovnicím školy (škole obec 

udělila výjimku z počtu ţáků). Při současném počtu ţáků by se na konci roku 2012 jednalo o 

navýšení cca o 150.000,- Kč. 

Předseda finančního výboru Martin Krátký sestavil za pomoci účetní Andrey 

Maršálkové návrh rozpočtu na rok 2012. Návrh rozpočtu byl od 28.11.2011 do 12.12.2011 

vyvěšen na úřední desce Obecního úřadu Hostouň. Současně byl zveřejněn na elektronické 

úřední desce.  

 Pan Martin Krátký navrhl, aby byla zrušena poloţka „rekultivace parku Posvícenská 

náves“ a finanční prostředky ve výši 300.000,- Kč byly přesunuty do poloţky „veřejná zeleň 

+ úklid obce“ s tím, ţe v případě, ţe obec dostane dotaci na rekultivaci parku, tak budou 

potřebné finanční prostředky uvolněny z této poloţky. Starosta o tomto přesunu nechal 

hlasovat. Sedm zastupitelů bylo pro, jeden proti. Návrh byl zastupitelstvem přijat. 

V návrhu rozpočtu došlo k úpravám tak, aby rozpočet odpovídal více skutečnosti. Poloţka 

„dopravní obsluţnost“ byla navýšena na částku 350.000,- Kč (obec bude doplácet na linku č. 319), 

poloţka „základní škola“ byla navýšena o 170.000,- Kč (rozpočet školy zvýšen o 20.000,- v důsledku 

zvýšení sazby DPH v příštím roce, 150.000,- Kč na doplatek mezd), poloţka „úhrada za dojíţdějící 

ţáky byla sníţena na 20.000,- Kč (obec uzavřela smlouvu o spádovosti s obcí Středokluky), byla 

vypuštěna poloţka „podpora kulturních akcí v obci“ a poloţka „zajištění akcí pro občany“ byla 

navýšena na částku 30.000,- Kč. Poloţka „střecha drobné provozovny“ ve výši 200.000,- Kč byla 

zrušena, obec na opravu střechy nedostala finanční prostředky v rámci programu Dobré sousedství. 

V důsledku úprav rozpočtu (rozpočet zůstane vyrovnaný) byla sníţena částka v poloţce „komunikace“ 

na částku 2,601.400,- Kč 

V příjmové části rozpočtu byla sníţena poloţka „přijaté dary od letiště“ z částky 1,650.000,- 

Kč na částku 1,450.000,- Kč. 

Pan Ladislav Holoubek jménem své rodiny, která vlastní domy v ulici Za Brankou, podal 

ţádost o zavedení veřejného vodovodu k těmto nemovitostem z důvodu nevyhovující kvality vody ve 

vlastních studnách. Vlastník nemovitosti č.p. 444 firma Omikron vstoupila do jednání s obcí s tím, ţe 

tuto nemovitost chce prodat výrobci piva. Aby v této nemovitosti mohla být prováděna tato výroba, je 
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nutné přivést k nemovitosti kanalizační a vodovodní řád. Vodovodní řád by byl veden ulicí Za 

Brankou a obec by vybudovala vodovodní přípojky k rodinným domům č.p. 85, 373 a 385. 

 

Slovo starosty 
  Váţení spoluobčané, 

dovolte mi v krátkosti Vás seznámit s tím, co bylo v tomto právě končícím roce 

realizováno a zároveň s tím, co plánujeme pro následující rok 2012.  

 V závěru roku 2010 jsme v tomto zpravodaji oslovili a nabídli především našim 

starším spoluobčanům moţnost dováţení obědů z Kněţevse zároveň s dovozem obědů pro 

základní školu z Dobrovíze. Zájem však nebyl ţádný, přestoţe si dovolím tvrdit, ţe cena 60,- 

Kč za oběd a moţnost výběru ze tří jídel byla celkem přijatelná. Dále pak přišla nabídka 

majitele restaurace Krčma Na Kyrově pana Marka Sojky s moţností stravování pro důchodce 

za cenu 60,- Kč za oběd včetně polévky a ani o tuto zajímavou nabídku ze strany našich 

starších spoluobčanů není doposud velký zájem. 

 Pro naše nejmenší ve spolupráci s oddílem kopané, který dal k dispozici pozemek, 

bylo vybudováno nové dětské hřiště, které v obci tak trochu chybělo.  

 Po obci byly rozmístěny koše na psí exkrementy a pokud budou v plné míře 

vyuţívány, jistě to významnou měrou přispěje k větší čistotě našich chodníků a veřejných 

prostranství.  

 Okolo rybníka pod školou byly vybudovány kanalizační přípojky k pěti rodinným 

domům, coţ mělo přispět ke zkvalitnění čistoty vody v rybníce a ţivota v něm. Pozemek 

okolo rybníka byl zpevněn, aby se tak zlepšila jeho dostupnost. 

 V ulicích U Rybníka, U Potoka a V Koutě byly provedeny rekonstrukce povrchů 

místních komunikací. Tato akce byla částečně financována z programu Ţijeme zde společně, 

ve kterém poskytuje dar obci Letiště Praha – Ruzyně a to částkou 1,153.270,- Kč. 

 Rekonstrukce střechy obecního úřadu a kulturního domu byla financována 

z prostředků v rámci programu Dobré sousedství a to částkou 500.000,- Kč. I tento dar 

poskytuje obci Letiště Ruzyně. 

 V roce 2012 plánujeme pokračovat v obnově chodníků a místních komunikací 

v rozsahu finančních moţností obce. Na tyto akce máme zaţádáno o dotaci na rekonstrukci 

chodníků v ulicích Nová a U Přehrady. V ulici Jenečská se chystáme poţádat o dotaci se 

Správou a údrţbou silnic ze Státního fondu dopravní infrastruktury. Pokud nám budou 

přiděleny tyto dotace, je realizace výše uvedených rekonstrukcí chodníků finančně zajištěna. 

Dokončení ulice U Potoka bude rovněţ v roce 2012 realizováno. 

 V ulicích Hájecká a Lipová ČEZ plánuje v nejbliţší budoucnosti přeloţení 

elektrického vedení do země, čemuţ předcházelo poměrně dlouhé a sloţité jednání s vlastníky 

přilehlých nemovitostí. Obec v těchto ulicích následně plánuje modernizaci veřejného 

osvětlení a rekonstrukci chodníků. 

 V novém roce 2012, který bude po všech stránkách podstatně náročnější, především 

z pohledu zvýšení DPH a cen všech energií Vám všem společně s pracovníky obecního úřadu 

a zastupiteli obce přeji hodně trpělivosti a hlavně pevné zdraví. 

         Antonín Jiras, starosta 
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Autobusová linka č. 319 
 

  Váţení obyvatelé Hostouně, 

dovolte mi, abych se Vám pokusil vysvětlit situaci, která vznikla na autobusové lince 

č. 319. V okamţiku, kdy Řízení letového provozu ČR, to je od 1.11.2011, přestalo přispívat 

na provoz linky č. 319 částkou 4 mil. Kč ročně, došlo ke ztrátám, které bylo nutné řešit. 

Řešením se logicky nabízela redukce počtu spojů a to o více jak 50%. Tuto finanční ztrátu 

nebyl z účastníků na lince č. 319 nikdo schopen uhradit. Na vzniklou situaci reagoval 

zřizovatel a dopravce tím, ţe tuto linku se zachováním četnosti spojů „dojede“ do nového 

jízdního řádu, který začal platit od 12.12.2011. Najít přijatelné řešení, které by alespoň z části 

vyhovovalo všem zúčastněným na lince, tj. obcím, Hostouň, Dobrovíz, Kněţeves, 

Tuchoměřice, a s kterým by souhlasil krajský úřad, neboť na tuto linku přispívá částkou 

170.000,- Kč za rok a dopravce, nebylo vůbec jednoduché. Často jsme seděli nad rodícím se 

novým jízdním řádem dlouhé hodiny se zástupci výše zmíněných obcí, radili se s řidičem 

panem Vávrou a cestujícími na této lince. Po těchto jednáních vznikl jízdní řád v té podobě, 

jak jiţ v současné době platí. 

 Krátce o ekonomice této linky. Obec Hostouň doplácela na provoz této linky doposud 

100.000,- Kč za rok. Dopravce účtuje náklady 31,24 Kč/km, trţby na lince jsou 12,30 Kč/km, 

jinými slovy kaţdý 1 km vykazuje ztrátu 20,- Kč a to ještě kalkulace trţby na 1 km jsou 

značně optimistické. Nekrytá částka na stávajícím počtu linek je 622.000,- Kč za rok a o tuto 

ztrátu se musí obce Hostouň, Dobrovíz a Kněţeves podělit. Tuchoměřice, neţ by se zúčastnili 

na tomto nárůstu cen, raději tuto linku nechtějí. Mohl bych ještě dlouho uvádět další čísla, 

která mají vliv na provoz této linky, ale snad uţ jen jediné. Naše obec se v budoucnosti bude 

kaţdoročně podílet na provozu linky č. 319 třikrát aţ pětkrát větší částkou neţ doposud. 

 Krátce ještě o uvaţované lince 306 ze Zličína přes Jeneč aţ do Hostouně. O této lince 

se krátce uvaţovalo pouze za předpokladu, ţe na financování této linky se bude podílet 

Průmyslová zóna Dobrovíz. Jakmile však byla poţadována na této průmyslové zóně částka na 

provoz linky č. 306 ve výši 600.000,- Kč ročně, tak okamţitě ztratila o tuto linku zájem. Tím 

okamţikem padla i varianta linky č. 306 do Hostouně. 

 A ještě k lince A26 z Kladna do Jenče – nádraţí. Na této lince došlo jen k nepatrným 

úpravám především z důvodů zajištění návaznosti na vlak. Na linku A26 finančně 

nepřispíváme. Náklady na tuto linku plně hradí zřizovatel a dopravce. 

 Závěrem ještě jedno důleţité upozornění. Podle nového jízdního řádu a to od 

12.12.2011 bude linka č. 319 v Hostouni mít zastávky beze změny. V důsledku toho však 

dochází k nárůstu kilometrů, neboť autobus linky č. 319 je nucen se otáčet na kruhové 

křiţovatce. Při této variantě vznikly podle počtu kilometrů obci další náklady to v částce 

197.000,- Kč ročně. Navíc s touto variantou nesouhlasí ani krajský úřad. Z těchto důvodů 

dojde od 2.1.2012 k následující úpravě zastávek linky č. 319 v naší obci: 
- autobus č. 319 od letiště přijede ulicí Na Pohoří se zastávkou nad rybníkem, druhá výstupní 

zastávky bude na Posvícenské návsi; 

- odjezd linky č. 319 směr letiště – nástup bude rovněţ na Posvícenské návsi, druhá zastávka na 

letiště bude v ulici Na Pohoří u domu č.p. 46 (p. Bezák). 

Důvodem je minimalizovat další náklady oproti stávajícímu situování zastávek. Zároveň obce 

poţádaly dopravce, aby monitoroval vyuţívání jednotlivých spojů v lednu 2012 a mohly tak 

v budoucnu navrhovat jejich případnou úpravu. 

 

Antonín Jiras, starosta 
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Milí spoluobčané, 

rok 2011 se chýlí ke konci, chtěli bychom Vám poděkovat za Vaší vstřícnost vůči 

obecnímu úřadu a jeho zaměstnancům a tímto Vám popřát krásné proţití vánočních svátků a 

hodně zdraví, štěstí a spokojenosti v roce 2012. 

        Jiří Vilda a Antonín Kejmar, 

místostarostové  

 

Hostouňská iniciativa 
 

Váţení spoluobčané,  

HOSTOUŇSKÁ INICIATIVA pro vás připravila shrnutí nejdůleţitějších událostí 

nového zastupitelstva 2011.  

Vaše HOSTOUŇSKÁ INICIATIVA získala po volbách dvě místa v zastupitelstvu, je 

tedy v menšině (celkem 9 zastupitelů). Koalice se prozatím nepodařila domluvit, ale pracuje 

se na tom. Momentálně z našich řad jsou v zastupitelstvu tito naši členové: Jiří Petrík, Ondřej 

Hroník. 

Od nástupu do zastupitelstva se snaţíme prosazovat náš volební program, který jsme si 

rozloţili do celého volebního období. Letos jsme měli za úkol prosadit:  

- dětské hřiště 

- park „U Hraběcích“ 

- pečovatelská sluţba 

První věcí, kterou se nám společně podařilo prosadit je dětské hřiště, které odpovídá 

veškerým bezpečnostním normám EU.   

Park „U Hraběcích“ je zatím předpřipraven ve formě projektu na papíře a zastupiteli je 

přislíbena realizace na rok 2012.   

Pečovatelská sluţba je zatím nejtvrdším oříškem tohoto roku. Starostovi jsme 

připravili veškeré podklady, které potřeboval. Na dalším zastupitelstvu však pronesl 

neslýchané věci.  

Na otázku: Pane Jiras, jak jste se rozhodl ohledně našeho projektu pečovatelské sluţby? 

Odpověď: Díval jsem se na ty papíry a například obědy tam máte za 80,- Kč, ale támhle 

v nové Krčmě vedle coop potravin je oběd za 60,- Kč a výborně tam vaří. Tím 

jsem shledal sluţby této pečovatelské sluţby za předraţené, proto to 

nepodpořím. Navíc občané naší obce jsou soběstační a mají příbuzné, kteří se o 

ně dokáţou postarat. 

(V podstatě jeho slovy, starejte se o své příbuzné a Vy co je nemáte, postarejte se o sebe sami. 

Navíc cena za oběd 80,- Kč je cena vč. 20,- Kč spojena s donášením oběda a pomoci při 

konzumaci, o co se starosta ani nezajímal.)  

Dále, jedním z našich bodů je podpora dopravní infrastruktury. Ovšem stavba částečné 

silnice na Kladenské ulici jde opět mimo nás. Starosta sice oznámil výstavbu, ale 

nekonzultoval ji se zastupiteli. Opětovné nezpevněné krajnice na Kladenské ulici, kde denně 

projíţdí na úzké silnici autobusy, poukazuje na plýtvání peněz z rozhodnutí jedné osoby. 

Ovšem přihlíţení ostatních zastupitelů a jejich slepá podpora starosty je neuvěřitelná.  

Výsledky jsou tedy neuspokojivé. Komunikace s panem starostou je velmi 

jednostranná a většina našich ţádostí končí pod stolem nebo jsou přehlíţeny. Připravil jsem si 

pro Vás příklad, jeden z mnoha …   

Paní M., která si stěţovala panu starostovi na velký zápach hnoje z koní, které při posvícení 

pořadatelé odkládali z pohodlí přímo za stánek na sousední pozemek (ne v majetku obce). 

Starosta nechal hnůj přendat o cca 10 metrů mimo tento pozemek (na obecní). Tento počin 

pochopitelně nijak neřešil původní stíţnost paní M., který se týkal zápachu. Při opětovné 

stíţnosti starosta odpověděl, ţe paní M. je na vesnici s bohatou hospodářskou činností, a ţe si 
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má začít zvykat. Dále obdrţel stíţnost ohledně hluku od kolotočářů, kterou řešil jednostranně 

na zasedání slovy, ţe příště upraví vyhlášku, aby zvýšený hluk mohl být aţ do 2:00 hod. ráno, 

aby se předešlo stíţnostem.  

Dne 30.11.2011 bylo mimořádné zasedání zastupitelstva, kde se projednávalo 

dramatické sníţení linek autobusů ze strany dopravců, a to o 50% oproti původnímu jízdnímu 

řádu. Na tomto mimořádném zasedání byla schválená varianta, při které bude naše obec 

doplácet přes 400.000,- Kč ročně jen kvůli třem spojům denně navíc. Částka se bude naštěstí 

ještě sniţovat, ale jen o pár desítek tisíc. Celé to povaţuji za předraţené a návrh jsem v této 

formě nepodpořil. Navrhl jsem, aby obec poţádala Letiště Praha - Ruzyně o finanční pomoc.  

 

Přeji našim spoluobčanům příjemné proţitím vánočních svátků.  

 

Zastupitel obce Hostouň Jiří Petrík 

 

Rozpočet na rok 2012  
 

 

 

Příjmy     

   Návrh  Schválený rozpočet 

daň z příjmu fyzických osob ze závislé činnosti            1 300 000,00 Kč             1 300 000,00 Kč  
daň z příjmu fyzických osob ze 

samost.výd.činnosti               200 000,00 Kč                200 000,00 Kč  

daň z příjmu fyzických osob z kapitál.výnosů               110 000,00 Kč                110 000,00 Kč  

daň z příjmu právnických osob            1 500 000,00 Kč             1 500 000,00 Kč  

daň z přidané hodnoty            2 800 000,00 Kč             2 800 000,00 Kč  

poplatek ze psů                31 000,00 Kč                 31 000,00 Kč  

uţívání veřejného prostranství                  6 000,00 Kč                   6 000,00 Kč  

provoz hracích automatů               100 000,00 Kč                100 000,00 Kč  

odvod z výtěţku provozu hracích automatů               100 000,00 Kč                100 000,00 Kč  

správní poplatky               150 000,00 Kč                150 000,00 Kč  

daň z nemovitosti               750 000,00 Kč                750 000,00 Kč  

neinv.dotace v rámci rozpočtu               364 400,00 Kč                364 400,00 Kč  

veřejně prosp.práce                50 000,00 Kč                 50 000,00 Kč  

převody z rozpočtových účtů               650 000,00 Kč                650 000,00 Kč  

stočné               550 000,00 Kč                550 000,00 Kč  

příjmy z pronájmu kulturního domu               100 000,00 Kč                100 000,00 Kč  

příjmy z pronájmu bytů                10 680,00 Kč                 10 680,00 Kč  

pohřebnictví                30 000,00 Kč                 30 000,00 Kč  

svoz TDO-občané               440 000,00 Kč                440 000,00 Kč  

příjmy z pronájmu ostat.nemovitostí, sluţby                20 000,00 Kč                 20 000,00 Kč  

přijaté dary od letiště            1 650 000,00 Kč             1 450 000,00 Kč  

příjmy z úroků                37 000,00 Kč                 37 000,00 Kč  

      

Celkem       10 949 080,00 Kč  10 749 080,00 Kč 
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Výdaje     

   Návrh  Schválený rozpočet 

komunikace            2 841 400,00 Kč             2 601 400,00 Kč  

dopravní obsluţnost               160 000,00 Kč                350 000,00 Kč  

vodovod                20 000,00 Kč                 20 000,00 Kč  

kanalizace               500 000,00 Kč                500 000,00 Kč  

základní škola               450 000,00 Kč                620 000,00 Kč  

úhrada za dojíţdějící ţáky               120 000,00 Kč                 20 000,00 Kč  

knihovna                20 000,00 Kč                 20 000,00 Kč  

kulturní dům+oprava střechy               520 000,00 Kč                520 000,00 Kč  

TJ SOKOL               100 000,00 Kč                100 000,00 Kč  

byty-pojištění                  3 860,00 Kč                   3 860,00 Kč  

veřejné osvětlení               350 000,00 Kč                350 000,00 Kč  

hřbitov                40 000,00 Kč                 40 000,00 Kč  

komunální odpad               700 000,00 Kč                700 000,00 Kč  

veřejná zeleň+úklid obce               450 000,00 Kč                750 000,00 Kč  

veřejně prosp.práce                50 000,00 Kč                 50 000,00 Kč  

hasiči                50 000,00 Kč                 50 000,00 Kč  

zastupitelé-odměny               750 000,00 Kč                750 000,00 Kč  

správa obecního úřadu            1 750 000,00 Kč             1 750 000,00 Kč  

neinvestiční transfery obcím                16 820,00 Kč                 16 820,00 Kč  

zajištění akcí pro občany                20 000,00 Kč                 30 000,00 Kč  

úroky SFŢP, VOL               250 000,00 Kč                250 000,00 Kč  

sluţby peněţních ústavů-pojištění majetku                43 000,00 Kč                 43 000,00 Kč  

splátka úvěrů a půjčky               936 000,00 Kč                936 000,00 Kč  

rybáři                  5 000,00 Kč                   5 000,00 Kč  

jubilea+vítaní občánků                11 000,00 Kč                 11 000,00 Kč  

územní plán               250 000,00 Kč                250 000,00 Kč  

střecha drobné provozovny               200 000,00 Kč                            -   Kč  

kronika                12 000,00 Kč                 12 000,00 Kč  

rekultivace parku Posvícenská náves               300 000,00 Kč                            -   Kč  

Podpora kulturních akcí v obci                30 000,00 Kč                            -   Kč  

      

Výdaje celkem       10 949 080,00 Kč        10 749 080,00 Kč  

 

 

Svoz domovního odpadu  
  

Známky na popelnice na rok 2012 je moţné si zakoupit na obecním úřadě od 2. ledna 

2012 a to v  úřední dny, které jsou v pondělí a ve středu od 8,00 – 12,00 a od 

13,00 – 17,00 hod. V lednu 2012 budou současně platit známky z roku 2011 i známky 

nové. 
 

zelená známka (svoz v zimě 1 x týdně, v létě 1 x za 2 týdny)  1500,- Kč 

ţlutá známka     (svoz 1 x za 2 týdny celoročně)   1000,- Kč 
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modrá známka  (svoz 1 x týdně jen v zimním období)  1000,- Kč 

červená známka  (svoz 1 x týdně celoročně)    1860,- Kč 

bílá známka       (jednorázový svoz)         60,- Kč 

 

nájem popelnice 110 l kov  170,- Kč 

nájem popelnice 120 l plast  186,- Kč 

nájem popelnice 240 l plast  228,- Kč 

 

 Svozovým dnem je pondělí. Pro ţluté známky a letní svoz je to pak pondělí v kaţdém 

lichém kalendářním týdnu. Vyváţeny jsou pouze popelnice označené známkami. 

Zimní období  leden aţ duben, říjen aţ prosinec 

Letní období  květen aţ září 

 

 

Změna cen vodného 
 

 Na základě rozhodnutí představenstva společnosti Vodárny Kladno – Mělník, a.s. ze 

dne 24.11.2011 s účinností od 1.1.2012 dochází ke zvýšení cen vodného: 

 

voda pitná a uţitková   42,70 Kč bez DPH  48,68 Kč s DPH 

 

 Podle novely zákona o dani z přidané hodnoty činí u vodného sazba DPH 14%. 

 Provozovatelem – společností Středočeské vodárny, a.s. budou ceny v nové výši 

účtovány od 1.1.2012. Odebrané mnoţství vody se rozdělí podle poměru dní v jednotlivých 

obdobích a znásobí se platnou cenou v daném kalendářním období. 

 

 

Informace pro rybáře 
  

Zastupitelstvo obce Hostouň se na svém zasedání dne 17.10.2011 usneslo vydat 

podmínky pro lov ryb na přehradě. Jedná se o zákaz vydat povolenky občanům, kteří nemají 

vyrovnány finanční pohledávky vůči obci (stočné, poplatky za psa atd.). Poplatek za 

povolenky ve výši 1.000,- Kč bude vybírat pan Jiří Vilda od 1.12012 do 15.3.2012.   

 

 

RRYYBBOOVVAA  VVÁÁNNOOČČNNÍÍ  MMŠŠEE  
v kostele Sv. Bartoloměje v Hostouni  

 

Účinkuje Smíšený pěvecký sbor se svými sólisty 
 

Datum: pondělí 26.12.2011 

Začátek: 16,00 hod. 
 

Vstupné dobrovolné 
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Plesová sezóna roku 2012 
 

Myslivecký ples 14.01.2012  Sportovní karneval  03.03.2012 

        

Hasičský ples  18.02.2012   Baráčnický bál  24.03.2012 

 

 Všechny plesy se konají v kulturním domě. 

 

Základní škola 
Váţení, 

stejně jako všichni vnímáme i my ve škole předvánoční čas. Pilně se učíme, i kdyţ 

pozornost dětí rozptylují vánoční světýlka, vůně cukroví, příprava dárků … 

Za námi jsou podzimní měsíce. Vzpomínáme na deštivé vítání školního roku na hřišti, 

na krásný slunečný výlet do skanzenu v Třebízi. Ţáci prvního ročníku mají zajímavé záţitky 

z exkurze do knihařství a návštěvy muzea v Unhošti. Naši nejstarší ţáci zaţili „výpravu“ za 

Kelty. V listopadu jsme všichni v místní knihovně obdivovali výstavu postaviček výtvarnice 

V. Klimtové. Účastnili jsme se také několika výtvarných soutěţí. 

Je prosinec. Ve škole máme krásně teplo. Jen papírovými vločkami ozdobená okna 

připomínají, ţe uţ by měl padat sníh. V současné době ţijeme předvánočními přípravami. Na 

Mikuláše jsme navštívili důl Mayrau, kde nás (zlobivé) vyděsili čerti. Raději jsme rychle 

spěchali za Mikulášem a andělem, kterým jsme zazpívali všechny známé koledy. Ještě ţe jich 

tolik umíme. Nacvičujeme je ve škole a uţ se těšíme, aţ si je společně zazpíváme u kostela. 

Všichni se snaţíme, aby naše škola byla co nejhezčí a byla připravena na návštěvu rodičů, 

babiček, dědečků a všech, kdo se přijdou do školy před Vánocemi podívat.  

Po vánočních prázdninách se budeme muset opět naplno pustit do práce, vţdyť se blíţí 

pololetní vysvědčení a všichni chceme dostat ty nejlepší známky! Také budeme mít hodně 

práce s přípravou dárečků pro děti k zápisu. Jsme zvědavi na konec ledna, aţ k nám do školy 

přijdou noví prvňáčci. Rádi je v naší útulné a bohatě vybavené škole přivítáme. 

  Také se těšíme na všechno, co nás kromě učení ve škole čeká - na divadlo, koncert, 

sběr papíru, na jízdu na dopravním hřišti. Nejvíc ze všeho ale na školu v přírodě! 

Naše škola ţije! A také díky Vám. Díky obecnímu úřadu, který poskytuje finanční 

prostředky na chod školy, a díky sponzorům. Stále existují rodiče nebo přátelé školy, kteří 

darují papíry do kopírky, peníze na nákup odměn pro děti nebo nezištně uhradí (jako paní 

Šilhová) dopravu na výlet.  

Přejeme Vám klidné Vánoce, hezký závěr roku a v novém roce hodně zdraví a 

spokojenosti.  

       Děti a pracovnice ZŠ Hostouň 

 

Mateřská škola 
 

    Váţení spoluobčané, 

 jiţ se nám zase blíţí Vánoce a člověk začíná bilancovat, co se mu v letošním roce 

povedlo a kde má určité "rezervy". 

    Do naší školky chodí opět v tomto školním roce 60 dětí. Máme tři třídy. V první 

třídě "Předškoláků" je 25 dětí, tyto děti čekají zápisy do 1. tříd ZŠ. A tak jim všichni přejeme, 

aby se jim první den v nové škole líbilo. Druhá třída "Tučňáků" má 17 dětí a třetí třída 

"Ţabiček" 18 dětí. Do těchto tříd chodí děti od 3-5 let. 

   Ve středu 28.března 2012 od 13.00 do 16.30 v budově školky nás čeká zápis do MŠ. 

K zápisu mohou přijít děti, které k 30.8.2012 dovrší věku 3 let. Přednostně budou přijaty děti 
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s trvalým pobytem v Dobrovízi a Hostouni a ty, které se umí oblékat a mají vypěstované 

hygienické návyky. 

    V letošním školním roce opět probíhají ve všech třídách celoroční hry. "Předškoláci" 

mají projekt "Putování s dinosaury", tuto celoroční hru, ve které plní děti různé úkoly, 

bychom chtěli završit návštěvou dinoparku. Třída "Tučňáků" má připraven projekt "Z 

pohádky do pohádky" a třída Ţabiček "Putování s krtečkem". Více o našich akcích se dozvíte 

na našich internetových stránkách. 

   Koncem roku bych chtěla poděkovat všem zaměstnancům MŠ za jejich práci a 

popřát jim radostné proţívání svátků vánočních. Chci také popřát paní Zeithamlové, 

dlouholeté kuchařce naší školky, brzké uzdravení. 

    Na jaře tohoto roku nám jedna holčička z MŠ onemocněla leukémií a v létě jeden 

chlapec cukrovkou. Měli bychom si všichni uvědomit, jak jsme šťastní, kdyţ jsme zdraví!  

Moc, moc jim všichni drţíme palce... Moc proto děkuji i naší paní učitelce Martině Kubátové 

(Vlčkové) z Hostouně, která se bezprostředně přihlásila do celostátního registru dárců kostní 

dřeně. A děkuji všem, kteří se do tohoto registru přihlásí a mohou tak třeba zachránit lidský 

ţivot (více na internetových stránkách "darujţivot.cz"). Do tohoto registru se mohou přihlásit 

lidé od 18 do 35 let. Děkujme za své zdraví a pomáhejme lidem, kteří toto štěstí nemají. 

    Váţení spoluobčané i díky Vám všem, kteří nám pomáháte se sběrem starého papíru 

a plastových víček jsme mohli letos přispět do nadačního fondu Sidus, který pomáhá Dětské 

pediatrické klinice v Motole a také za kaţdé dítě, jsme nechali vysadit jednu růţičku do 

"Růţového sadu v Lidicích". Děkuji Vám všem. 

    Dovoluji si Vás také pozvat na Den otevřených dveří do naší MŠ v Dobrovízi, který 

se bude konat ve středu 18.1.2012. 

    Mnoho radosti a ţivotní pohody o Vánocích a hlavně pevné zdraví Vám všem do 

roku 2012  přeje 

                                                                             Mgr. Martina Šefčíková, ředitelka MŠ 

 

Slovo z knihovny 
 

Váţení a milí čtenáři, 

v tomto roce uspořádala hostouňská knihovna celkem 10 akcí: Vyhodnocení 4. ročníku O 

nejkrásnější obálkuk knihy, Pasování prvňáčků na čtenáře, Pasování druháčků na čtenáře, 

Jarní dětský bazar, Čtení s Václavem Čtvrtkem, Velikonoční tvoření, Duben – měsíc Václava 

Čtvrtka – výtvarná a vědomostní soutěţ, Podzimní dětský bazar, Putování se světýlky a 

výtvarnou soutěţ Namaluj mi skřítka. 

 

PROJEKT ČTENÍ POMÁHÁ 

 

Tohoto celorepublikového charitativního čtení se v naší knihovně zúčastnily 4 děti, 

které četly stanovené knihy, musely správně zodpovědět otázky a tím získaly fiktivních 50 

korun za kaţdou přečtenou knihu. Celkem „vyčetly“ 500 korun, které potom skutečně 

poslouţí lidem se zdravotním postiţením k nákupu potřebných zdravotních pomůcek.  

Myslím, ţe těmto čtenářům patří velký dík a je na místě, abych zde zveřejnila jejich jména. 

Mohou být pyšní sami na sebe, nezištně přispěli na potřebnou věc. Tady jsou: Tereza 

Zeithamlová, Jarka Tichá, Kryštof Budík, Marek Malina. 
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PUTOVÁNÍ SE SVĚTÝLKY PODRUHÉ 

 

V sobotu 5. listopadu 2011 uspořádala naše knihovna akci 

Putování se světýlky. V půl šesté večer se u hostouňského 

hřbitova sešlo hojné mnoţství strašidýlek, skřítků a víl a všichni 

putovali s lucerničkou či lampiony na přehradu. Zde se do tmy 

ozývaly hlasité skřeky a jiné podivné zvuky a děti hádaly, co který 

zvuk znamená. A potom přišlo na řadu překvapení. Po přehradě - 

za zvuků tajuplné hudby -  plula obrovská ozářená koule, a tak jak 

se tajemně objevila, tak také zmizela.  Děti a dospělí poté ještě 

ochutnali pravý dýňový koláč a uţ byl čas rozloučit se. Tak zase 

za rok!! 

 

 

VÝSTAVA VÍTĚZSLAVY KLIMTOVÉ 

 

Naší knihovně se podařilo zajistit nádhernou výstavu vynikající výtvarnice, grafičky a 

spisovatelky Vítězslavy Klimtové. Díky výborné spolupráci a ochotě ředitelky Knihovny 

města Hradce Králové paní magistry Lenky Antošové-Václavíkové jsme měli moţnost v době 

od 5.11 - 10.12. ukázat všem dětem i dospělým pohádkové kouzlo skřítků z dílny paní 

Klimtové. Výstavu navštívila i Základní škola Hostouň a Mateřská škola Hostouň a spousta 

dětí a rodičů z širokého okolí (Praha, Chýně, Makotřasy atd.).  

Byla to úţasná podívaná a budeme pátrat po podobných výstavách či akcích i nadále.  

Pokud byste měli i vy, čtenáři, tip na zajímavou akci či výstavu, určitě nám napište.  

 

Přeji Vám všem krásné a šťastné Vánoce, v novém roce zdraví a spokojenost a budu 

se na vás těšit v naší knihovně. 

                        Karolína Svatošová, knihovnice 
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Baráčnická obec Sulevice Hostouň a Dobrovíz 
 

Předvánoční koncert Strahovanky 

Dne 3. prosince 2011 se uskutečnil v Kulturním domě v Hostouni koncert dechové 

hudby kapely Strahovanka s předvánočním repertoárem. 

Na uskutečnění a financování tohoto koncertu se podíleli Obecní úřad Hostouň a BO 

Sulevice obce Hostouň a Dobrovíz. Zahájení večera se ujal rychtář BO p. Josef Vacovský 

v doprovodu tetiček oblečených v krojích – tetička H. Lehká, M. Hlůţová, E. Nováková, H. 

Trachtová a soused Fr.Lehký, L.Procházka a zástupce Obecního úřadu – p. A. Kejmar. 

Rychtář přítomným v sále popřál milé posezení, hezké vánoční svátky a mnoho zdraví 

v Novém roce.  

Sál kulturního domu příjemně provoněli vonní kominíčci, společně s příjemnou 

hudbou se sálem rozhostila ta pravá vánoční atmosféra. Po úvodní poslechové části si 

přítomní na parketu i zatančili. 

Děkujeme všem zúčastněným, kteří přišli na tento koncert. 
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Pozvání na další akci BO 

Srdečně Vás zveme  

 

24. března 2012     -   tradiční 66. Baráčnický ples 

 -    v Kulturním domě v Hostouni, od 20:00 hod. 

 -    k poslechu i tanci bude hrát V-Systém J.Vildy 

-     těšit se můţete i na v minulém roce úspěšné 

      vystoupení Brandýské galérky 

-     masky budou vítány 

  

 

Baráčnický poplatek na r. 2012 

 

 výběrčí za Hostouň: pí Vacovská Zdeňka  (ul. Na Sklach 329, tel: 732 205 518) 

 výběrčí Dobrovíz: pí Hlůžová Mirka  (ul. Kladenská 322, tel: 312 665 096) 

 poplatek na r. 2012 je 70,-Kč a bude vybírán v období od ledna do dubna 2012 

 prosíme všechny členy, nechť si připravví členskou legitimaci a roční poplatek, 

v případě nezastiţení Vám ponecháme vzkaz s informací ve schránce 

 

 

 

  Hana Trachtová, DiS. -  pokladní 

Hana Lehká – syndyk a kronikář 

Ing. arch. Lukáš Procházka – kulturní a fotograf 
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Činnost chovatelů v roce 2011 
 

 Blíţí se konec roku a můţeme bilancovat. Letošní rok byl pro naší základní organizaci 

celkem úspěšný. Podařilo se nám rozšířit naše řady o jednoho mladého chovatele – Radka 

Rákose z Kněţevse, který chová holuby a spolu s Ondrou Kruntem, kterého přivedl 

k chovatelství dnes jiţ zesnulý př. Tyle z Dobrovíze, se s jeho králíky zúčastňují výstav 

mladých chovatelů. Přesto, ţe jsme malá organizace (8 členů z Hostouně, 5 členů z Kněţevse 

a po 1 ze Hřebče, Brandýska a Prahy), máme zastoupení 2 členů v okresní organizaci 

v sedmičlenném výboru. Také máme zastoupení ve speciálních klubech a to moravských 

pštrosů, belgických obrů, českých staváků a wyandot. 

 Zúčastňujeme se nejen výstav v okolních organizacích – Hostivice, Kladno, Rudná, 

Slaný, Velvary, Olovnice, Kralupy, Libčice, Vokovice, Cítov, ale i celostátních výstav 

mladých králíků, mladé drůbeţe, krajské výstavy v Lysé a samozřejmě výstav klubových. 

 Naší největší akcí je pořádání místní výstavy v Kněţevsi, která se uskutečnila v lednu 

2011. Zúčastnilo se 49 vystavovatelů s 276 kusy zvířat. Výstavu navštívilo 184 návštěvníků. 

Za umoţnění výstavy děkujeme zastupitelstvu Kněţevse, která nám zdarma zapůjčuje 

prostory kulturního domu, zemědělské škole ve Středoklukách, která uvolňuje ţáky při 

posuzování a panu ing. Koţmínovi z Dobrovíze, který zdarma zajišťuje převoz klecí, 

inzerentům aj. 

 Další akcí bylo uspořádání velikonoční zábavy v dubnu 2011. 

 Naši celkovou činnost podporuje zastupitelstvo Hostouně finančním příspěvkem, za 

coţ jim patří dík. 

 Závěrem Vám všem přeji krásné svátky vánoční, mnoho zdraví a úspěchů v roce 2012 

a ještě si Vás dovoluji pozvat na naši další výstavu, která se uskuteční ve dnech 28. a 29. 

ledna v kulturním domě v Kněţevsi. 

Jindřich Hlůţe, hospodář ZO 

 

Šance Udělat Trochu Radosti o.s. 
 

Váţení a milí spoluobčané, 

pomalu nám končí rok 2011. Dovolte mi malé ohlédnutí za 

děním v našem sdruţení. 

V lednu probíhal v Lidicích 1. ročník "Lidické 

simultánky" s naší mezinárodní velmistryní Kateřinou 

Němcovou. Kateřina Němcová je česká šachistka, mistryně 

České republiky v kategorii ţeny a vicemistryně světa a 

mistryně Evropy v kategorii ţeny do 18 let. Simultánkám v 

Lidicích udělil osobní záštitu šachový velikán Anatolij Karpov a 

1. ročník poctil svou osobní účastí.  Anatolij Jevgeněvič Karpov 

je ruský šachista, celkem šestnáct let byl šachovým mistrem 

světa, aktuální ELO 2 619. Vyhrál přes sto šedesát turnajů na celé planetě. Pro přesný aţ 

strojový způsob hry se mu přezdívá šachový kybernet. Nalétal prý víc kilometrů neţ 

kosmonauti a vzhledem ke svým mezinárodním zkušenostem dnes mluví docela pohotovou 

angličtinou. A tak se sešli v Lidicích mladí šachisté a mezi nimi i „šutrácká výprava“. 

Rozehrálo se 20 jedinečných partií. Bílé figury obsadili 2 světově uznávaní mistři šachu - 

Kateřina Němcová a Anatolij Karpov, za černé figury usedly děti a z toho na 5 šachovnicích 

HOSTOUŇÁCI. Na druhé šachovnici Kateřina Budíková ELO 1767, na šesté šachovnici 

Jenda Šefčík ELO 1509, na deváté Mirek Šefčík ELO 1264, na desáté Jirka Šefčík ELO 1250 

a na jedenácté Kryštof Budík ELO 1100. V místnosti se rozhostilo ticho, bylo cítit 
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soustředění, napětí, očekávání, cvakání fotoaparátů 

přítomných novinářů. Rodiče hráčů a přítomní dospělí v 

úţasu pozorovali zaujetí dětí a naprostý klid obou velmistrů. 

Těţce popsatelná atmosféra, kdo tam nebyl, nezaţil to, jen 

těţko si dokáţe představit, co vše viselo ve vzduchu. 

Černobílý koncert ...... Neuvěřitelné se po 90 minutách stalo 

skutečností - 2 děti uhrály nad oběma velmistry REMÍZU!!!! 

a jedním z nich byla právě "hostouňská" Kateřina Budíková. 

Na druhé šachovnici doslova kralovala. Zachovala klid a 

rozvahu, zúročila své dosavadní šachové zkušenosti, právě u 

ní se Anatolij Karpov zastavoval nad partií a přemýšlel nad 

svým protitahem. Samozřejmě je třeba zohlednit, ţe „mistři“ 

si přišli zahrát..... Oběma velmistry byla na závěr vyhlášena 

nejlepší hráčkou turnaje a odnesla si krásné velké dřevěné 

šachy, které jí oba velmistři vlastnoručně podepsali. Odnesla 

si však mnohem více! GRATULUJEME! 

 V únoru jsme pro děti připravili tradiční turnaj ve 

stolních hrách  - jiţ 4. ročník Šutrovního poháru. V březnu 

jsme společně s dětmi roztančili celý kulturák na dětském 

karnevale.  

Na počest a uvítání jara jsme vyčistili studánku v 

zahrádkách za hřbitovem a upravili okolí pramene a koryto 

vedoucí vodu ze studánky do potoka.  
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Nám tento jarní měsíc přinesl radost, neb byla našemu sdruţení udělena akreditace 

Ministerstva školství, mládeţe a tělovýchovy a sdruţení je akreditovanou vzdělávací institucí 

MŠMT.  

Koncem května k oslavě MDD, jsme přichystali pohádkové putování kolem 

hostouňské přehrady. Počasí nám vcelku přálo, děti míjely víly, vodníky, hejkala a uţívaly si 

plnění netradičních úkolů. Bylo to příjemné pohádkové odpoledne a dětí přišlo opravdu 

hodně. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podařilo se nám také získat finanční grant Středočeského kraje na realizaci našeho 

projektu a od srpna realizujeme Multimediální edukační projekt  

 

"Labyrint světa a Ráj srdce"  

vycházející z myšlenek Jana Amose Komenského zaměřený na oblast prevence rasismu a 

xenofobie. Realizace projektu nám dává prostor pracovat s celospolečenskými tématy 

současného světa, zvláště pak s tématy mezilidské nesnášenlivosti, s předsudky vůči lidem z 

jiné země a nedostatkem úcty k jejich tradicím a rozdílné kultuře. Projekt představí dětem 

kulturní tradice jiných etnik, pomůţe jim nalézt společné prvky procházející kulturou všech 

národů. 

Partneři projektu jsou: 

Masarykova jubilejní základní škola Hřebeč 
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Mateřská škola Hostouň 

Základní škola a mateřská škola Chraštice 

Základní škola praktická, Základní škola speciální a Mateřská škola speciální Kladno 

Tento projekt je spolufinancován Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem 

České republiky. 

V podzimním čase jsme se sešli opět na přehradě při pouštění draků a na říjnové 

Hostouňské šlápotě, kde jsme si v klidu prošli okolí naší vísky. Děti a někteří dospělí 

propadly kouzlu „kešek“. 

Geocaching je hra na pomezí sportu a turistiky, která spočívá v pouţití navigačního 

systému GPS při hledání skryté schránky nazývané cache (v češtině psáno i keš), o níţ jsou 

známy její zeměpisné souřadnice. Při hledání se pouţívají turistické přijímače GPS. Člověk 

zabývající se geocachingem bývá označován slovem geocacher, česky téţ geokačer nebo 

prostě kačer. Po objevení cache, zapsání se do logbooku a případné výměně obsahu ji nálezce 

opět uschová a zamaskuje.  

Jednou ze základních myšlenek geocachingu je umisťování keší na místech, která jsou 

něčím zajímavá a přesto nejsou turisticky navštěvovaná. V popisu cache jsou pak uvedeny 

informace o místě s jeho zvláštnostmi a zajímavostmi. Geocaching vznikl v USA v roce 2000. 

Na začátku března 2008 bylo na světě registrováno přes půl milionu skrýší, z toho 6600 v 

Česku. Podle statistik serveru geocaching.com najde alespoň jednu cache za týden v průměru 

kolem 50 tisíc lidí. V ČR bylo zaloţeno do 31. srpna 2009 15707 keší. A světe div se i 

Hostouň má své skrýše! 

V listopadu se na divadelním bále sešli příznivci rockových pecek let 80tých, 

osvědčená kapela B.A.R.  opět nadchla skvělou muzikou, odění přítomných dotvářelo 

atmosféru doby, prostředí bylo klubové a nálada skvělá. 

Prosinec s sebou přinesl Mikulášské nadělování, náš Mikuláš s andělem a čerty zavítal 

do nejedné rodiny, aby po roce zkontroloval údaje v andělské knize dobra a také v čertovské 

knize hříchů. Sem tam to bylo o chlup, ale čert i letos odešel do pekla s nepořízenou.  

Závěrečnou akcí letošního roku bylo zapojení se do celorepublikové akce vypouštění 

heliových balonků s přáním Jeţíškovi. Ve spolupráci s Mateřskou školou v Dobrovízi jsme 

přichystali a vypustili 156 balonků. Dětské oči zářily. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



- 20 - 

 

 

Jsme potěšeni Vaším stálým zájmem a pravidelnou účastí. Je to radost a zároveň 

odměna za spoustu času a úsilí při přípravách jednotlivých akcí. Naše akce probíhají díky 

finančnímu přispěvku OÚ v Hostouni. Děkujeme za podporu. 

Ráda bych poděkovala všem, kteří tento rok pomáhali. Váţím si Vaší pomoci a 

nezištného přátelství. Děkuji Vám. 

Do nového roku 2012 přeji všem lidem pevné zdraví, lásku, humor a ţivotní optimismus. 

 

        Hanka Jurásková ( Štefanová ) 

        Šance Udělat Trochu Radosti o.s. 

Bohatou fotogalerii našich akcí a další informace najdete na webu sutros.cz 

 

Vypouštění balónků s přáním Ježíškovi 
 

Pátečnímu vypouštění balónků, poslední letošní akci, která 

se konala 9. prosince, předcházelo pár hodin přípravy. Nafouknutí 

balónků heliem, navázání přáníček, nadepsání jmen všech dětí i 

těch, které ten den ve školce zrovna nebyly. Nálada byla velmi 

přátelská, ve školce to vypadalo jako malá manufaktura, kdo mohl, 

pomohl a protoţe jsou skoro všude vysoké stropy, úloţištěm pro 

balónky byla umývárna dětí. Poletovalo tam 150 balonků jako 

fialový baldachýn. Ještě připravit rádio, naladit správnou frekvenci 

a čekat na příchod účastníků akce a také vypravit školkové děti ven 

na dvorek. Čekání bylo zpestřeno moderováním celé akce z rádia, 

také zpěvem Karla Gotta a odpočítáváním startu Václavem 

Vydrou. Velkou zásluhu na hladkém průběhu celé akce měla paní 

ředitelka Martina Šefčíková se svým školkovým týmem. Moc jim 

děkujeme za nadšení, pomoc s organizací i za zázemí. Děti i přišlí rodiče byly v očekávání, 

paní učitelky měly plné ruce práce s rozdáváním balónků a vysvětlováním pokynů - drţte, 

nepouštějte aţ na jeden povel :-) Bylo to milé společné očekávání startu..... a ten se dostavil v 

15.15 hodin, do oblak letělo 116 balónků!!! Dětské oči zářily radostí a sledovaly stoupání a 

odlet té fialové záplavy i mnohým dospělým oči zajiskřily. 

Nabízí se mi malý příměr z jedné vánoční pohádky: totéţ ráno, tentýţ den, ale teď uţ 

jinde jsme, je to jiná vesnice....... z jedné hostouňské zahrady vylétlo ve stejném čase k nebi 

40 balónků pro Jeţíška a to s přáním řady dětí z nemocnice v Motole. 

Malé zastavení v předvánočním shonu se líbilo všem přítomným. Přišlý deštík trochu 

urychlil konec této prima akce.  

Za naše sdruţení vzlétlo k nebi 156 balónků. 

Do akce se zapojilo 223 organizací v celé naší vlasti a bylo vypuštěno 75 820 balónků. 

Rekord z roku 2008, kdy bylo vypuštěno přes 100 000 balónků, sice nepadl, ale o to snad ani 

nešlo. Nejdůleţitější bylo, ţe byla dodrţena krásná tradice. V jedné chvíli se k nebi obrátily 

tisíce očí dětí i jejich rodičů, tisíce očí mnoha lidí. Všichni měli v těch očích přání nejen dárků 

od Jeţíška, ale především přání klidu, spokojenosti a lidské solidarity. 

         Hanka Jurásková 

        Šance Udělat Trochu Radosti o.s. 

 

 

http://sutros.cz/
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Z historie obce 
 
Výpisky ze „Školní kroniky“: 

  
Školní rok 1943 /44 

Od 13. prosince vaří se pro všechny děti zdejší školy bílá káva. 

Dne 20.XII. poslední vyučovací hodinu byly děti poučeny jak se mají chovati o vánočních 

prázdninách a pan vládní komisař J. Stránský opatřil pro děti vánoční nadílku, která jim byla 

rozdána. Kaţdé dítě obdrţelo ½ kilovou vánočku, cukroví, jablka, sešit, tuţku a pero, po 

nadílce byl podáván čaj. Materiál na pečivo dodali místní rolníci, pečivo upekl pekař 

Maryška, cukroví paní Stránská za pomoci pí Boškové a Šupové. Finančně podpořil nadílku 

továrník  B.Kučera obnosem 2000,- K. 

Vánoční prázdniny trvaly do 11. ledna. 29. ledna bylo ukončeno prvé pololetí, ţákům rozdány 

zprávy a poučeny o významu dne 30. ledna pro Velkoněmeckou říši. V únoru zdravotní stav 

ţactva se zhoršil. Mnoho ţáků onemocnělo příušnicemi. 15. března byla oslava zřízení 

Protektorátu Čechy a Morava. Ţáci  1. – 3. ročníku vykonali oslavu ve svých třídách a ostatní 

ţáci vyslechli rozhlas. 

26. května bylo ve zdejší obci biřmování. Biřmoval světící biskup Ant. Eltschkner. 

 

Školní rok 1944/45 

Od 1. ledna 1945 byla na mateřskou školu přikázána Boţena Kolářová z Klikova u Třeboně. 

Vánoční prázdniny byly prodlouţeny do 11. ledna. 

V měsíci únoru začalo učitelstvo pracovat na obecním úřadě. Jeho práce spočívala v tom, ţe 

chodili vybírat po číslech skočné za býka, kozla a na pohodného. Na výzvu oběţníku umístění 

dětí členů OSU v protektorátních ozdravovnách se nikdo nepřihlásil. 15. února obdrţeli ţáci  

zdejší školy školní zprávy. 14. února byla bombardována Praha. Po náletu na Prahu 

přistěhovalo se do naší obce mnoho rodin z Prahy, někteří vyvázli jen holým ţivotem. 

Začátek května přinesl nám poslední dny války a první dny svobody. Za 4. na 5. květen 

zmizely během noci všechny německé nápisy. 

 

Školní rok 1966/67 

Na škole učí od 1. září 1966 tito učitelé: 

Josef Ptáček – ředitel školy a učitelé, Věra Ptáčková, Marie Frajbišová, Eva Vlčková, Hana 

Vágnerová, Jana Radová, Anna Stejskalová, Evţen Vrbec. 

 

Josef Ptáček – narodil jsem se 10.XII.1920 v Těcharovicích. Po absolvování gymnasia jsem se 

zapsal na vysokou školu báňskou. Studia mi přerušili nacisté, kdyţ v listopadu 1939 zavřeli 

vysoké školy. Po celou dobu války jsem pracoval v zemědělství. Po válce jsem udělal 

doplňovací maturitu na učitelském ústavu v Plzni a nastoupil učitelskou dráhu na 

Příbramsku. Z pěkné učitelské pohody jsem se dlouho netěšil a jako nejmladší ve sboru jsem 

byl přeloţen do pohraničí na okres Teplá. Dle slibu ministerstva na 2 roky. Karlovarský kraj 

jsem však budoval téměř 10 let. A budoval jsem důkladně. Byl jsem vše, čím jsem na vesnici 

mohl být. Místopředsedou MNV, předsedou Lidové akademie, jednatelem Osvětové besedy, 

jednatelem Sokola, předsedou, jednatelem a hospodářem myslivecké společnosti, 

knihovníkem, divadelním reţisérem, inspicientem, hercem, malířem kulis, malířem školní 

budovy a také učitelem. 

Ve škole to bylo veselé. Děti byly německé, maďarské, ruské, slovenské, cikánské ba i české. 

Při tom ze všech postupných ročníků hezky pěkně pohromadě. Kdyţ se mi za 10 let nepodařilo 

pohraničí vybudovat, byl jsem po čtyřnásobné ţádosti přeloţen na okres Kladno do Hostouně. 
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Marie Frajbišová – na ţádost s. ředitele J. Ptáčka připojuji i já svůj ţivotopis. Narodila jsem 

se 4. října 1910 v Hostouni. Zde jsem proţívala šťastné dětství. Pak však přišel únor 1916. 

V tomto měsíci mi zemřel tatínek. O mě a mé čtyři sourozence se pečlivě starala moje 

maminka. Obecnou školu jsem navštěvovala v Hostouni, měšťanskou v Unhošti. Pak jsem 

studovala na reálce v Kladně, kde jsem 8. června 1928 maturovala. Ve školním roce 1929-30 

jsem byla přijata do 4. ročníku učitelského ústavu v Kladně, v kterém jsem v červnu 1930 

vykonala zkoušku učitelské dospělosti. První učitelské místo jsem dostala v Horním 

Bezděkově, potom jsem učila v Jenči, ve Hřebči, krátkou dobu na Plzeňsku. Zatouţila jsem 

však po domově a proto jsem se vrátila zpět na kladenský okres. Všechna tato působiště jsem 

vystřídala od února 1931 do června 1932. 1. září 1932 jsem byla ustanovena učitelkou na 

škole v Hostouni. Po dvouletém působení jsem byla přeloţena do Lidic, kde jsem vyučovala ve 

školním roce 1934-1935. 1 .září 1935 jsem se vrátila zpět do hostouňské školy. 

 

Eva Vlčková – narodila jsem se v Praze. Do školy jsem začala chodit ve Verneřicích na 

děčínském okrese, kam jsme se s rodiči a sourozenci přestěhovali. Odborné vzdělání jsem 

získala na pedagogické škole v Teplicích, kde jsem v červnu 1959 maturovala. Praxi jsme 

nastoupila na trojtřídní škole ve Valkeřicích, kde jsem po roce začala vykonávat funkci 

ředitelky školy. Po pěti letech jsem odešla na ZDŠ do Verneřic a odtud po půl roce do 

Hostouně. 

 

Učitelské povolání nebylo nikdy lehké ani tehdy ani nyní a snad kaţdé období 

přinášelo do škol dramata i veselohry. Na své učitele vzpomínáme celý ţivot. Po celý ţivot si 

připomínáme školní příhody, výroky učitelů i svých spoluţáků. Dovolte mi, abych společně s  

pamětníky zavzpomínala na učitele, kteří hostouňské škole a jejím ţákům věnovali celý svůj 

profesní ţivot. Legendou se staly učitelky Dáša Kratochvílová a Marie Frajbišová – 

hostouňské rodačky, obě po celý ţivot neprovdané a tak se svému povolání – poslání 

věnovaly naplno. Boţena Kolářová se v Hostouni nenarodila, ale jako učitelka mateřské školy 

tu ţila od mládí aţ do důchodu – také zůstala svobodná. Do své domoviny se vrátila aţ 

v důchodu. Ve zdejší školce působila několik desetiletí místní rodačka paní Marie Olišarová. 

Řídícímu učiteli Josefu Kratochvílovi prošlo rukama také několik generací, protoţe i on tu 

působil celý svůj ţivot. Téměř celý svůj osobní i učitelský ţivot tu s námi proţívá i paní Eva 

Vlčková, Jiřina Kučerová a paní Věra Kukelková. Pro malý počet ţáků musely poslední dvě 

jmenované od loňského školního roku změnit školu.  

Za nás za všechny výše jmenovaným i těm nejmenovaným, těm ţijícím i jiţ neţijícím 

–  d í k y . 

                                                                                       Jindra Janošová – kronikářka 

 

Poţehnané Vánoce a poţehnaný celý příští rok Vám všem ze srdce přeje vaše kronikářka. 

 
 

Společenská rubrika   

K ţivotnímu jubileu blahopřejeme !!!!! 

 

 Říjen 
 

Karel   ŠUP   80 let 

Jiří   HAŠPL   60 let 

Helena   JIRASOVÁ  60 let 
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 Listopad 
 

Václav   RADOSTNÝ 75 let 

Zdeňka   CAVRNOCHOVÁ 70 let 

Jana   ŠÍCHOVÁ  60 let 

 

 Prosinec 
 

Jana   PHILIPPOVÁ  70 let 

Jaroslava   ŘEHÁKOVÁ  60 let 

Jan   BARTOŇ  60 let 

 

  Z našich řad odešli: 

 

Drahuše   FLEKOVÁ  ve věku 83 let 

Jaroslava   ŠAFAŘÍKOVÁ ve věku 71 let 

Julius   KALOČAI  ve věku 73 let 

 

  Vítáme nové občánky a blahopřejeme jejich rodičům: 

 

Evelína   EDROVÁ 

Jan   KUČERA  

Adriana ČERVENKOVÁ 

 

 

ZZAAKKÁÁZZKKOOVVÉÉ  KKRREEJJČČOOVVSSTTVVÍÍ  
JJAANNAA  MMIIKKEEŠŠOOVVÁÁ

šití dámských oděvů 

možnost i drobných oprav 

 
středa – pátek   13,00 – 17,00 hod. 

 
tel. 608113232           U Jana Martinovského, Polní 375, Hostouň 

 

Kadeřnictví TREND 
Štěpánka Kamešová 

bylinky a čaje 
tel. 739019182 

Otevírací doba 

Ponděli zavřeno 

Úterý  zavřeno 

Středa  8,30 – 18,30 

Čtvrtek 8,30 – 18,30 

Pátek  9,00 – 14,00 
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Sobota  8,00 – 14,00 

Nabízím: 

bylinné čaje sypané, ovocné čaje sypané, porcované, pro děti čaje a sirupy, kapky a sirupy při 

kašli a nachlazení a jiné produkty 

Děkuji všem zákazníkům za přízeň a do nového roku přeji pevné zdraví 

___________________________________________________________________________ 

 

Potraviny za obecním úřadem 
 

Otevírací doba během vánočních svátků 

    24.12.  7,00 – 12,00 hod. 

    25.12.  zavřeno 

    26.12.  7,00 – 12,00 hod. 

    31.12.  7,00 – 12,00 hod. 

    01.01.  zavřeno 

 

Běţná otevírací doba 

   Pondělí aţ pátek 7,00 – 12,00 14,00 – 18,00 

   Sobota 7,30 – 12,00 14,00 – 16,00 

   Neděle 8,00 – 12,00 14,00 – 16,00 

_____________________________________________________________ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podělte se s námi i Vy se svými proţitky, nápady, návrhy. Do 

společenské rubriky můţete poslat poděkování své rodině, přátelům za 

pomoc, gratulaci apod. Na stránkách zpravodaje uvedeme i Váš názor 

na dění v obci. Hostouňský zpravodaj je tu pro Vás, a proto pište, 

pište, pište! 

 Vaše příspěvky do čísla 61 jsou přijímány na obecním úřadě do 

10. března 2012. 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Hostouňský zpravodaj 
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